

# Godkjent referat fra referansegruppemøte 16. mai 2023

## Oppmøte

Navn	Institusjon	Til stede	Fraværende
Björg Mikalsen	UiO	X	
Elin H. Frøshaug	UiO	X	
Ingrid Heggland	NTNU	X	
Irene Eikefjord	UiB	X	
Laila Aksetøy	Sintef	X	
Liv Gaustad	NTNU	X	
Maja Sørnes	BI	X	
Nina Andersen	NTNU	X	
Randi Rørlien	UiO	X	
Siri Aa. Sæther	NINA	X	
Tanja Larssen	UiT	X	
Tanja Strøm	OsloMet	X	
Bernt Skjemstad	Sikt	X	
Cecilie Voss	Sikt	X	
Jan Erik Garshol	Sikt		X
Terje Hellesvik	Sikt	X	

## 1 - Godkjenning av referat

Referat fra møtet i referansegruppen 18. april 2023 ble godkjent.

## 2 – Status for prosjektet

v/Terje Hellesvik (Sikt)

Webinaret, 11. mai, hadde en omfattende status – så dette blir en kort og oppsummerende status:

- **Arbeidsflyt:** Vi jobber med arbeidsflyt, og lager testopplegg for brukertesting. Denne runden med testing blir litt mer krevende for institusjonene, siden alle testere må ha brukerroller.
- **Kanaler/Kanalregisteret:** Opprettelse av kanaler er klart til bruk, men Kanalregisteret er ikke klart for utrulling i produksjon før 1. juli.
- **Sentralimport:** Vi har kommet langt på sentralimport når det gjelder å ta tak i Scopus-filer, behandle disse og gjøre de tilgjengelig. I tillegg ønsker vi å importere fulltekst. Vi håper å kunne demonstrere alle nye funksjonaliteter på dette området før sommeren. Ved lansering vil Scopus være den ene kilden som er tilgjengelig; vi ønsker å tilby flere på sikt.
- **Handle:** Vi jobber med handle-server. Alle resultatregistreringer skal få en handle, slik som i Brage.
- **Redigering av registrering:** Tilgangskontroll som muliggjør at alle forfattere skal kunne redigere er snart på plass.
- **Studentoppgaver:** Import av studentoppgaver nærmer seg å være på plass. Det etableres en egen tilgang som kurator må ha, for å kunne godkjenning/publisering av studentoppgaver (bachelor, master). En tilsvarende tilgang gir kurator tilgang til å kunne se på filer på studentoppgaver, som har embargo.

- **NVI-funksjonalitet:** NVI-funksjonalitet er fortsatt på tegnestadiet. Mye blir likt som i dag, og vi ønsker fortløpende innspill for å kunne forbedre dette.
- **Hovedlansering:** Neste styringsgruppemøte for prosjektet er 9. juni. Vi jobber mot en hovedlansering i november 2023, og håper på å kunne bekrefte og eventuelt spesifisere tidspunkt for dette etter styringsgruppemøtet.

#### *Kommentarer/spørsmål:*

- **Utsynsmelding/publiseringssindikator:** Ref. Utsynsmeldingen, regjeringen vil fjerne publiseringssindikatoren. Har vi noen signaler om at dette skal fortsette som tidligere?
  - Vi har ikke fått signaler om at penger skal deles ut, men både sektor og KD ønsker fortsatt indikatoren.
    - Her ønskes det en utdyping om hva som gjelder og tenkes. Det framstår merkelig at dette skal fortsette som før, når det skal forenkles. Ikke lag funksjonalitet uten at det er nødvendig.
  - Vi jobber ut ifra at selve NVI-rapporteringen skal fortsette som tidligere i ny tjeneste.
  - Oppdatering 24. mai 2023: Utredning om kanalregisteret i lys av endringer i finansieringssystemet for universiteter og høyskoler av Kunnskapsdepartementet 23. mai 2023 sier bl.a. «Inntil denne utredningen er gjennomført og det ev. er besluttet å gjøre endringer, vil systemet rundt publiseringssindikatoren og registeret over vitenskapelige publiseringsskanaler videreføres.»
- **Automatisk tilgjengeliggjøring av fulltekst:** Hva skjer med automatisk tilgjengeliggjøring av fulltekst direkte fra utgiver?
  - Det har vært en diskusjon med de som driver forhandlinger på området, og dette ligger veldig på siden av det forhandlingsmøtene behandler. Det vil derfor kunne forstyrre forhandlingene dersom dette skal inkluderes. Vi opplever å være parkert, men noterer oss at det ønskes at Sikt følger opp dette.
- **Arbeidsflyt, kuratorhjelp:** UiB har sentralisert brukerstøtte, og mange superbrukere (40-50 stk). Er det mulig å få et valg om dette skal gå til redaktør eller kurator, for å unngå at så mange får slike henvendelser (e-postvarsel = støy). Tilgangsstyre brukerstøtte på noe vis?
  - Det er mange funksjoner som er samlet i dette systemet, men kun ett nivå på kuratorer (veldig glad for at det har kommet et eget på studentoppgaver). Et ønske om roller som du kan ha 1 eller mange av, som kan utføre ulike oppgaver her; bedre rollegranulering tvinger seg igjen fram.
  - Brukerstøtten i Cristin ved OsloMet er ikke sentralisert. Fakultetenes superbrukere hjelper forskerne ved sitt fakultet. (Bare institusjonsstøtten i kontrollperioden som ligger sentralt).
  - Egne personer gjør kontroll rundt lisens og tilgjengeliggjøring av fulltekst, andre personer kan svare ut spørsmål om forskningsdata, osv. Vi har lurt på hvordan man kan peke til hvem man skal kunne henvende seg til. Flere kuratorer har kun kompetanse på spesifikke områder, ulikt nivå av kompetanse hos kuratorer. Dagens brukerroller (kurator, redaktør) oppleves å være for grove. Kuratorer med spesiell kompetanse burde kunne bistå brukere med saker som faller inn under sitt felt.

- For utvikling av roller, ikke bare se på brukerstøtte, men se også på funksjonalitet og rettigheter.
- I styringsdokumentet henvises det til en sertifisering<sup>1</sup>, her er det noen krav til at de som er kuratorer har en solid kompetanse, som vil kunne gi utfordringer med dagens løsning.
- *Sikt noterer seg utfordringene og ønskene. Her blir det bra med testrunde på arbeidsflyt og kuratorhjelp, hvor vi kan få tilbakemeldinger og forslag rundt dette.*

### 3 – Demonstrasjon av prosjektmodulen

v/Terje Hellesvik (Sikt)

Prosjektmodulen er rullet ut i produksjon. Demonstrasjon av levert funksjonalitet.

Prosjektmodulen vil dukke opp flere steder. Bl.a. på Min side, for å holde rede på prosjektene, samt i registreringsmodulen hvor prosjektene søkes opp direkte i prosjektkatalogen. Det er den samme prosjektkatalogen som brukes i dag når du skal knytte resultatet ditt opp mot et prosjekt; dette betyr at man ikke må registrere prosjektene som ligger i Cristin på nytt. Du kan også opprette/legge til prosjekter i samme bilde/steg; her brukes NFR sin prosjektdatabase.

### 4 – Migrering av Cristin/Brage

v/Terje Hellesvik (Sikt)

Ved hovedlansering vil vi migrere alle cirka to millioner Cristin-poster over til ny tjeneste. Deretter vil vi migrere alle DSpace-arkivene (Brage m.fl.), en etter en.

Dersom det finnes en dublett (tilsvarende post i Cristin og vitenarkiv), må vi vurdere hvilken post som har det beste innholdet (metadata). Det er utfordrende å vite hvem som har de beste metadataene på en post. Her vil det bli tatt noen avgjørelser.

Etter hovedlansering blir det ikke mulig å registrere noe i Cristin. Arbeidsflyt i vitenarkiv kan migreres senere til NVA.

Det er bare å si ifra når man ønsker en ny eksport av DSpace (Brage m.fl.).

#### *Kommentarer/spørsmål:*

- **Stoppe import tidligere?** *Kan man stoppe importen til Brage, og få denne til NVA på et tidligere tidspunkt? Det er frustrerende å komme til bunns, for deretter å oppleve at det kommer det inn nytt.*
  - *Da mister du overføringsarkivet og at filene blir kopiert. Usikker på hvor lurt det er? Dette vil dessverre være litt plundrete fram mot lansering.*
- **Cristin-ID først:** *Greit å bruke lenker først, om det finnes, men om det ikke finnes, bruk Cristin-IDen. En feil hos enkelte, at man ikke får tak i lenken. Det er også noen ting som*

---

<sup>1</sup> <https://www.coretrustseal.org/why-certification/requirements/>.

ikke ble lastet inn fra Cristin, men som ble lagret direkte i Brage. Postene i arkivet her vil ha manuelt innlagte Cristin-IDer.

- Det er Cristin-IDen vi tenker å bruke først på Brage-posten.
- **Koble forfattere til personer:** All den tid Cristin-ID ligger på posten, så er det kanskje mulig å koble forfattere til personer i Cristin på noe vis?
  - Hvis poster finnes i Cristin – om de kommer opprinnelig fra Cristin, så legger vi til dette, og legger da kun til filen fra DSpace. Da er dette i orden. Studenter vil ikke ha samme mulighet.
- **Ulike navneformler:** Flere registrerer først i Brage, deretter i Cristin, og da benyttes det ulike navneformler.
  - Om det er feil, så er det alltid mulig å gå inn i NVA og rette opp i ettertid.
- **Savn etter NVI-fil:** Det er et savn etter en NVI-fil, er det et problem å åpne for godkjenning, dersom det er godt informert om at dette er bortkastet å gjøre? Det er altså et ønske om å få tak i filen. Vi skulle veldig gjerne å ha NVI-kontroll-filen for 2023.
  - Sikt undersøker dette, kommer tilbake med svar i referatet.
  - Det ligger nå en test-versjon i DUCT, den blir eksportert og tilgjengelig – når den er klar til bruk.
- **Institusjonsnivå for studentoppgaver:** Studentoppgaver behøver ikke å bli identifiserte, men de **må ha en tilknytning på instituttnivå**; det er mange tusen oppgaver på institusjonsnivå, denne tilknytningen må bevares.
  - Dette er notert, og blir tatt med i det videre arbeidet.
  - Dette er implementert og testet ut.
- **Kontinuerlig kontroll og flytting av poster:** Hvorfor kan ikke postene kontrolleres jevnt og trutt gjennom året og flyttes over til NVA?
  - Vi hadde opprinnelig et kortere tidsrom, vi skal se litt hvordan mulighetene er nå som tidsrommet til lansering er lengre.
  - Sikt arbeider med alternative løsninger, alle har så langt uønskede bieffekter.
- **Kapittel vs. bøker:** Hvordan skal det foregå med kapittel vs. bøker. I arkivene blir bare kapitler ofte registrert. Om boken ikke finnes, hva da?
  - Vi gjorde dette for NVE, tok over bare kapittel. Men merk at straks man forsøker å redigere, så vil det bli valideringsfeil.
- **Gevinstrealisering:** Gevinstrealisering, er en plan for dette presentert i denne gruppa?
  - Dette er et eget kapittel i styringsdokumentet, vi kan ta en presentasjon av dette + det vi har fått av innspill og tenkt selv i neste møte.
  - Sikt arbeider med saken og dette blir presentert etter sommeren.
- **Registrering uten ORCID:** Hvordan får forfattere med seg registreringer fra utlandet uten ORCID? De tilfellene når publikasjonene ligger inne i systemet.
  - Det er ikke noe problem å registrere ting bakover i tid. Vi ønsker ikke å låse postene slik som tilfellet er i dag.
- **Tilgang til Miro:** Har vi fortsatt tilgang til Miro-ene?
  - Referansegruppen vil få tilgang til Miro, som viser NVI. Vær oppmerksom på at ikke alt innhold i Miro er oppdatert, til enhver tid.

## 5 – Eventuelt

### Conference Object

Conference Object må løses, søker hjelp til diskusjon fra gruppa. Legger ut forespørsel i Teams.

## Agenda neste møte

Ingen innspill til agenda for neste møte. Det annonseres fra Sikt at NVI-skjermbilder er aktuelt.